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A M E G Y E EGYELŐRE N E M ADJA A SZENTESI KÖZÉPISKOLÁKAT 

Úgy d ö n t ö t t e k , hogy 
nem most d ö n t e n e k 
E g y e l ő r e n e m a d j a á t S z e n t e s n e k a v i s s z a k é r t k ö z é p i s k o l á k f ö n n t a r t ó i j o g á t a 
m e g y e i k ö z g y ű l é s . A t e g n a p i ülésen a k é p v i s e l ő k n e k o l y a n d ö n t é s t s i k e r ü l t 
h o z n i u k , h o g y f o l y t a t n i kell a t á r g y a l á s o k a t . A h a t á r o z a t s o k a k n a k n e m t e t -
s z e t t : e l ő b b a z M S Z P - s e k , m a j d a f i d e s z e s e k m e n t e k e l , i s m é t h a t á r o z a t k é p -
t e l e n s é g m i a t t s z a k a d t f é l b e a z ülés. 

BAKOS A N D R Á S 
A szentesi középiskolák visszaadásá-
nak ügyében ezúttal sem sikerült vég-
leges döntést hoznia a megyei közgyű-
lésnek. A téma előterjesztője, Kovács 
Kálmán alelnök és Szűcs Lajos szente-
si képviselő a város és a megye között 
folyt tárgyalások több mozzanatára 
másképp emlékezett. Ez még nem 
okozott volna zavart, ám a közgyűlés-
nek háromféle változatból kellett vá-
lasztania. A C verzió szerint a megye 
visszaadta volna 2011. szeptember 
l-jével a Horváth Mihály Gimnázium 
és Szakképző Iskola, valamint a Zsol-
dos Ferenc Középiskola és Szakiskola 
fenntartói jogát Szentesnek. Erre 17 
igen szavazat született 8 nem és 1 tar-
tózkodás mellett. Erről a verzióról 
azonban minősített többséggel lehe-
tett volna dönteni, ez pedig nem volt 
meg. 

Ezután az A változatot - amely arról 
szól, hogy folytatni kell a tárgyaláso-
kat - 17 igen, 7 nem és 4 tartózkodás 
mellett elfogadták. Szirbik Imre szen-
tesi polgármester szerint a B-ről is kel-
lett volna szavazni - ez a Horváth Mi-
hály gimnázium idén szeptemberi át-
adásáról szólt -, de Magyar Anna el-
nök szerint az A elfogadása után ez 
már szükségtelen. A szentesi Halmai 
László a Horváth Mihály gimnázium 
érdekében azt kérte, a tárgyalások 
idejére a megye adja át az iskolai be-
ruházás lebonyolításának jogát az in-
tézménynek, nehogy a huzavona mi-

A D U Z Z A S Z T Ó Ü G Y É B E N E G Y E T É R -
T E T T E K : K E L L . Lukács János me-
gyei rendőrfőkapitány beszámo-
lóját is meghallgatta, majd hosz-
szan tárgyalt zárt ajtók mögött a 
megyei közgyűlés. Eredményte-
lennek nyilvánították az aljegyzői 
posztra kiírt pályázatot, de elfo-
gadták Zakar Péter alelnök beszá-
molóját az ópusztaszeri emlék-
park dolgairól, és a kötvények 
ügyeit is rendben találták. Már 
nyílt ülésen, egyhangúlag d ö n -
töttek úgy - Vincze László ország-
gyűlési képviselő érveit is figye-
lembe véve - , hogy ha már a 
megvalósíthatósági tanulmány 
zöld utat javasol a csongrádi d u z -
zasztóműnek, a megye kéri a kor-
mányt, készítse elő a beruházást. 

att késsen a munka. Javaslatát Szirbik 
Imre támogatta volna, de az elnök 
asszony formai okokra és Kovalcsik 
Andrea, az új főjegyző jogi álláspont-
jára hivatkozva szintén nem szavaz-
tatta meg. Kijelentette, hogy ez az ügy 
most eldöntetett - erre az 
MSZP-SZDSZ-frakció több tagja fölállt, 
és kiment. Szirbik várt, de hiába: mi-
vel a jobboldaliak amúgy sem voltak 
elegen, a többi fideszes is hazaindult, 
így határozatképtelenség miatt sza-
kadt félbe az ülés - most már nem elő-
ször. 

G Ö D Ö R • A z A n n a - c s o m ó p o n t n á l kellett fölbontani az úttestet tegnap, mert m e g h i -
básodott a vízbekötés. A jókora gödör miatt le kellett zárni a kereszteződés előtt a 
Kossuth Lajos sugárútra kanyarodó sávot, ez megzavarta a forgalmat. A z i v ó v í z v e z e -
téket megjavították, de az aszfaltozást csak április első hetében végezteti el a v í z m ű , 
addig kerülgetni kell a gödröt. Fotó: Karnok Csaba 

TERE VAN A VITÁNAK. A „KULTÚRHARC" A SZOBOR ÉS A DÍSZKERT KERÍTÉSE KÖRÜL ZAJLIK Fotó: Karnok Csaba 

Lólépést tesz a huszárszobor 
A s z e g e d i ö n k o r m á n y z a t k u l t u r á l i s 
b i z o t t s á g a is e l f o g a d t a t e g n a p a L ó -
fara á t é p í t é s é n e k t e r v é t . A h u s z á r -
s z o b o r a r r é b b h e l y e z é s e heves é r z e l -
m e k e t v á l t o t t ki a n y i l v á n o s ülésen 
m e g j e l e n t é r d e k l ő d ő k b ő l . 

D O M B A I T Ü N D E 
Két hónapja heves támadások kereszt-
tüzébe került a szegedi Tisza Lajos 
körút Lófaraként ismert szeglete. Meg-
írtuk: a belváros rekonstrukciójának 
részeként átépítik a REÖK előtti par-
kolót, járdát, elkerített díszkertet, 
amelyben a 3. honvéd huszárezred 
emlékműve áll. Lapunk Csörög rova-
tában mindennapos téma a szobor-
ügy, és olvasói levelek is megjelentek 
érte és ellene. Így a nyugalmazott me-
gyés püspök, Gyulay Endre is a lovas 
szobor és a díszkert megtartása mel-
lett állt ki. Lakossági fórumokon mu-
tatták be az elképzelést, januárban a 
tervtanács megszavazta az új tér ki-
alakításának Fekete Zoltán generálter-
vező és csapata által készített tervét -
de a kedélyek nem csitultak. 

A kulturális bizottság tegnap tár-
gyalta a szoborügyet. A héttagú testü-
letet négyszer annyi érdeklődő hall-
gatta. Fekete Zoltán itt is ismertette a 
„teresítést": a Kölcsey utca sétálóutcá-
vá alakul, ennek folytatása az átala-
kuló Lófara. A REÖK előtt sétatér lesz, 
megszűnnek a parkolók, és 9 új fával, 

• • A szobor elmozdítása 
# # közérdekű intézkedés, 

amit nyilvánosságra kellett 
volna hozni. 
Haág Zalán 

440 cserjével, rózsákkal, díszráccsal a 
mostaninál másfélszer nagyobb zöld-
felület jön létre. Az új tér súlypontjába 
helyezik át a huszárszobrot, amelynek 
talapzata amúgy is sürgős restaurálás-

ra szorul. Vagyis „lólépésben" hátrébb 
és közelebb viszik a REÖK-höz. 

A bizottság alelnöke, Haág Zalán 
KDNP-s képviselő 6 pontban össze-
gezte az ellenzék kifogásait: a szobor 
elmozdítása közérdekű intézkedés, 
amit nyilvánosságra kellett volna 
hozni. Sérül a zöldfelület nagysága, 
a terv nem illeszkedik a városi sza-
bályozási tervhez. A tervezést nem 
pályáztatták meg, a huszárszobor 
kegyeleti hely, nem helyezhető át. A 
városvédő egyesülettől ellenvéle-
ményét mondta el: Szilágyi Árpád, 
ifjabb Szilágyi Árpád, Tatár Rózsa, 
Kiss Lajos és Nagy Péter. Érzelmektől 
fűtve kérték a szobor megtartását je-
lenlegi helyén, kerttel és kerítéssel. 
Csatlakozott hozzájuk Lázár Jenőné; 
elmesélte, ott fényképezték le édes-
anyját, ezért ez neki örök emlék. 

Ö további F O T Ó K a lámáról 
az interneten! 

www.delmagyar.hu 

í N e m kegyeleti hely a s z o b o r 
A térre készült korábbi terv fejlesztését szerzői jog védi, más nem készítheti, minta 
jelenlegi tervező - reagált Mózes Ervin főjegyző. A közlekedés elemi érdeke, hogy 
a járdát szélesítsék, a közművek és a kerékpárforgalom miatt pedig át kell 
h e l y e z n i a s z o b r o t . A z e m l é k m ű n e m k e g y e l e t i h e l y , m e r t n i n c s a l a t t a sír. 5 

méterrel arrébb, az új helyén is mindenkijisztelheti. Mint műtárgynak esztétikai 
értéke van, áthelyezéséről a közgyűlés dönthet. Fehér Éva főépítész elmondta: a 
terv megfelel az építési szabályoknak. Szögi László a tervezőcsapat részéről reagált 
az érzelmekre: a Bertalan hidat is meg kellett szokni, és a Napfényfürdőt is meg 
kell majd. 

Ismét látható 
Munkácsy 
Honfoglalása 
M U N K A T Á R S U N K T Ó L 
A Móra-múzeum legértékesebb és 
egyben leghatalmasabb méretű képe, 
a Honfoglalás ismét látható a közgyűj-
temény dísztermében. Munkácsy Mi-
hály az 1893-ban készült monumentá-
lis színvázlatot a Parlamentbe szánt 
alkotásához festette. Azért, hogy ne 
sérüljön, csak kivételes alkalmakkor 
veszik le a falról. Legutóbb az intéz-
mény 2006-as átalakításakor „költöz-
tették", akkor a művelethez nyolc em-
ber erejére és összehangolt munkájára 
volt szükség. 

A napokban állították vissza régi 
formájába a patinás dísztermet, így is-
mét megtekinthető Munkácsy remek-
műve - tájékoztatott Medgyesi Kons-
tantin, a megyei múzeumigazgatóság 
sajtóreferense. 

A 35 EZER T O N N A GAB0NAFELVASARLASB0L 360 T O N N A VOLT VAL0S 

690 millió forintos adócsalás 
F i k t í v g a b o n a ü g y l e t e k k e l és a z 
a z o k a t „ i g a z o l ó " h a m i s s z á m l á k 
k é s z í t é s é v e l 6 9 0 m i l l i ó f o r i n t n y i 
a d ó m e g f i z e t é s é t k e r ü l t é k el e g y 
k f t . v e z e t ő i - t u d t u k m e g a z 
A P E H r e g i o n á l i s i g a z g a t ó s á g á t ó l . 
A d ó t i t o k r a h i v a t k o z v a n e m 
m o n d t á k m e g a v á l l a l k o z á s 
n e v é t . 

M U N K A T Á R S U N K T Ó L 
Adótitokra való hivatkozással nem 
árulták el az APEH-nél annak a dél-al-
földi vállalkozásnak a nevét, amely 
690 millió forint értékben követett el 
adócsalást. Csak annyit sikerült meg-
tudnunk, hogy nem Csongrád megyei 
kft.-ről van szó. 

Fiktív gabonaügyletekkel és az 
azokat „igazoló" hamis számlák ké-
szítésével 690 millió forintnyi adó 
megfizetését kerülték el egy kft. ve-

zetői - tájékoztatta lapunkat Né-
meth Gabriella, az APEH Dél-alföldi 
Regionális Igazgatóságának sajtóre-
ferense. Az adóhatóság érdeklődé-
sét azok az összegek keltették fel, 
amelyek egy kft. által benyújtott 
negyedéves áfabevallásokban sze-
repeltek. Azt lehetett kiolvasni a 
számokból, hogy az irreálisan nagy 
forgalom mellett az adózó csekély 
összegű adófizetési kötelezettséget 
mutatott ki. 

A vizsgálat során a hatóság megál-
lapította, hogy a kft. egy gabonaérté-
kesítési láncolat közbenső tagja, 
amely az áru eredetét, belföldi forga-
lomba kerülését nem tudta bizonyíta-
ni. Olyan társaságoktól fogadott be 
több millió forint értékű készpénzfize-
tési számlákat, melyek cégbejegyzési 
kérelmét a cégbíróság jogerősen eluta-
sította, törölték az adószámukat, illet-

ve az adott tevékenységet sohasem 
végezték. 

A bizonyítási eljárás további érde-
kességeként megállapították, hogy a 
befogadott számlákat tartalmazó 
számlatömböket nem is a kibocsátó 
üzleti partnerek vásárolták meg. Sőt: 
egyes esetekben a készpénzfizetési 
számla keltének időpontja megelőzte 
az adott számlatömb vásárlásának 
időpontját, vagyis visszadátumozták 
azokat. Az ugrásszerűen megnőtt for-
galom mögött fiktív ügyletek húzód-
tak, hiszen a közel 35 ezer tonna gabo-
nafelvásárlásból mindösszesen 360 
tonna volt valós. 

Az APEH 690 millió forint adókü-
lönbözetet állapított meg, s 410 millió 
forint bírságot rótt ki. Adócsalás bűn-
tette, valamint magánokirat-hamisítás 
vétségének gyanúja miatt büntetőfel-
jelentést tettek. 

HÍREK 
F I Z E S S É K A Z Ü G Y E L E T E S P A T I K A V E S Z T E S É G É T 
Egyetlen, állandó ügyeletes gyógy-
szertár kijelölését javasolja a szegedi 
Fidesz-frakció - erről Péter Szilveszter 
önkormányzati képviselő, az egész-
ségügyi és szociális bizottság tagja 
beszélt tegnapi sajtótájékoztatóján. 
Szerinte az önkormányzatnak pályá-
zatot kellene kiírnia az éjszakai ügye-
let ellátására. A Fidesz álláspontja 
szerint a győztessel 5 évre szerződne 
az önkormányzat, és részben átvállal-
ná az ügyelettel járó veszteséget. La-
punk kérdésére Péter Szilveszter kö-
zölte: ez körülbelül évente 5-10 millió 
forint. 

GRAFFITIFALAT A D N A K ÁT M A K K O S H Á Z O N 
A Szegedi Rendőrkapitányság a Biz-
tonságos Élet-Tér program részeként 
ma délelőtt fél 12-kor közösségi napot 
rendez az Agyagos utca és a Gát utca 
közötti zöldterületen. Átadják a város 
első legális graffitifalát, a már graffiti-
vel szennyezett falakat pedig letakarít-
ják az IKV Zrt. munkatársai. 

http://www.delmagyar.hu

